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PROTOKÓŁ  NR  VII/11 

z VII  SESJI  SEJMIKU  WOJEWÓDZTWA 

ŚLĄSKIEGO  IV  KADENCJI 
 

(11.04.2011 r. – Sala Sejmu Śląskiego, gmach Śląskiego Urzędu Wojewódzkiego) 

 

1. Otwarcie sesji godz. 10
05

 – radny Bogusław Śmigielski, Przewodniczący 

Sejmiku Województwa Śląskiego. 

 

- radny Bogusław Śmigielski, Przewodniczący Sejmiku – witam na 

posiedzeniu Sejmiku Pana Wicewojewodę Piotra Spyrę, Pana Senatora 

Andrzeja Misiołka, Pana Komendanta Adama Dudka, witam Państwa 

Radnych … Wczoraj minął rok od ogromnej tragedii dla całego narodu 

polskiego. 96 osób zginęło pod Smoleńskiem w katastrofie lotniczej, ludzie, 

którzy jechali uczcić rocznicę katyńską zginęli w sposób tragiczny. 

Wczorajsze wydarzenia w całej Polsce pokazały, że pamiętamy o nich, że to 

ludzie niezwykle ważni dla nas. To Prezydent RP wraz z małżonką, 

mieszkańcy województwa śląskiego: Krystyna Bochenek, Sławomir Skrzypek, 

Grzegorz Dolniak … Proszę Państwa proszę abyśmy minutą ciszy uczcili ich 

pamięć. Bardzo proszę o powstanie… 

 

 ….[…]… 

 

- radny Bogusław Śmigielski, Przewodniczący Sejmiku – …dziękuję ! 

Przechodzimy do dalszej części sesji. Dla sprawnego prowadzenie obrad 

proszę o wskazanie kandydatów do komisji skrutacyjnej. 

 

 

komisja skrutacyjna w składzie: 

 

1) radny Piotr Kurpios, 

2) radny Andrzej Kamiński, 

3) radny Andrzej Marszałek. 

 

- radny Andrzej Marszałek – obecnych 41 radnych. 

 

- radny Bogusław Śmigielski, Przewodniczący Sejmiku – informuję zatem, że 

mamy quorum. 

 

Radni nieobecni (według listy): Janusz Buzek, Paweł Kaleta, Mariusz 

Kleszczewski, Lucyna Kręcichwost, Władysław Serafin. 
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2. Rozpatrzenie proponowanych zmian w porządku obrad: 
 

Proponowany porządek obrad: 

 

1. Otwarcie sesji Sejmiku. 

2. Rozpatrzenie proponowanych zmian w porządku obrad. 

3. Podjęcie uchwały w sprawie objęcia mandatu Radnej Sejmiku Województwa 

Śląskiego (druk IV/93). 

4. Przyjęcie protokołu z V sesji Sejmiku. 

5. Sprawozdanie z działalności Zarządu Województwa Śląskiego w okresie 

pomiędzy sesjami. 

6. Województwo Śląskie po Kongresie Kultury – informacja. 

7. Sprawozdanie o aktualnej sytuacji Wojewódzkiego Parku Kultury i 

Wypoczynku im. gen. Jerzego Ziętka w Chorzowie. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia Województwa Śląskiego do 

Europejskiego Ugrupowania Współpracy Terytorialnej „TRITIA” 

z ograniczoną odpowiedzialnością (druk IV/103). 

9. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Regulaminu przyznawania stypendiów 

w ramach projektu „DoktoRIS – Program Stypendialny na rzecz 

innowacyjnego Śląska” (druk IV/104). 

10. Podjęcie uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w statucie Zespołu 

Parków Krajobrazowych Województwa Śląskiego (druk IV/99). 

11. Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego na 

wydatki majątkowe Województwa Śląskiego w roku budżetowym 2011 

(druk IV/100). 

12. Podjęcie uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Województwa Śląskiego na lata 2011-2020 (druk IV/101). 

13. Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu i w budżecie Województwa 

Śląskiego na 2011 rok (druk IV/102). 

14. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Gmin 

Województwa Śląskiego na dofinansowanie zakupu samochodów 

ratowniczo – gaśniczych dla Ochotniczych Straży Pożarnych 

w województwie śląskim (druk IV/105). 

15. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania rocznego 

z wykonania planu finansowego za 2010 rok Śląskiego Ośrodka Doradztwa 

Rolniczego w Częstochowie (druk IV/98). 

16. Podjęcie uchwały w sprawie wyboru przedstawiciela Sejmiku Województwa 

Śląskiego do Rady Społecznej SPZOZ Szpitala im. Św. Elżbiety 

w Katowicach (druk IV/97). 

17. Podjęcie uchwały w sprawie wyboru przedstawiciela Sejmiku Województwa 

Śląskiego do Regionalnej Rady Ochrony Przyrody (druk IV/94). 

18. Podjęcie uchwały w sprawie powołania w skład Rady Śląskiego Oddziału 

Wojewódzkiego Narodowego Funduszu Zdrowia (druk IV/95). 
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19. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia rezolucji dotyczącej podjęcia działań 

zmierzających do utworzenia Funduszu Ochrony Zabytków Przemysłowych  

(druk IV/96). 

20. Przedstawienie informacji o wynikach wspólnego posiedzenia Komisji ds. 

rolnictwa Sejmików Województw Małopolskiego, Lubelskiego, 

Podkarpackiego, Śląskiego oraz Świętokrzyskiego. 

21. Interpelacje, zapytania, wnioski, oświadczenia radnych. 

22. Zamknięcie sesji Sejmiku. 

 

- radny Bogusław Śmigielski, Przewodniczący Sejmiku – porządek obrad 

został Państwu przesłany wraz z materiałami na sesję. Czy są propozycje 

zmian porządku obrad ? 

 

- radny Czesław Sobierajski – co prawda Pan Przewodniczący w słowie 

wstępnym odniósł się do tragedii smoleńskiej, to jednak uważamy, że sprawa 

jest tak wielkiej wagi, aby również zaznaczyć to oświadczeniem Sejmiku. Na 

konwencie był praktycznie consensus […] tymczasem jestem zmuszony 

zaproponować Państwu tekst, no i może wspólnie go przyjmiemy. Można nad 

tym potem dyskutować, zespół powołać, ewentualnie pewne zmiany, ale aby 

Sejmik dał takie świadectwo. 

 

- radny Bogusław Śmigielski, Przewodniczący Sejmiku – chciałem Państwa 

poinformować, że wycofuję z posiedzenia dzisiejszego dwa punkty, jeden 

chciałem przenieść na dalszą część obrad. Proszę o wykreślenie punktu 4: 

przyjęcie protokołu z V sesji Sejmiku i punkt 20: przedstawienie informacji o 

wynikach wspólnego posiedzenia Komisji ds. rolnictwa Sejmików Województw 

Małopolskiego, Lubelskiego, Podkarpackiego, Śląskiego oraz 

Świętokrzyskiego. W tym drugim przypadku brak jest sprawozdawcy. Punkt 8: 

podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia Województwa Śląskiego do 

Europejskiego Ugrupowania Współpracy Terytorialnej „TRITIA” 

z ograniczoną odpowiedzialnością (druk IV/103) chciałem przenieść przed: 

interpelacje, zapytania. Chciałem Państwu zwrócić również uwagę, że 

wszystkie wnioski o wprowadzenie do porządku, projekt uchwały, muszą mieć 

opinię prawną i wszystkie załączniki. 

 

 

Głosowanie nad wprowadzeniem do porządku punktu w sprawie przyjęcia 

oświadczenia dotyczącego tragedii smoleńskiej: 

 

za   20 

przeciw  0 

wstrzym. 0 
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- radny Bogusław Śmigielski, Przewodniczący Sejmiku – informuję, że punkt 

nie został wprowadzony do porządku dzisiejszego posiedzenia. 

 

Przyjęty porządek obrad: 

 

1. Otwarcie sesji Sejmiku. 

2. Rozpatrzenie proponowanych zmian w porządku obrad. 

3. Podjęcie uchwały w sprawie objęcia mandatu Radnej Sejmiku Województwa 

Śląskiego (druk IV/93). 

4. Sprawozdanie z działalności Zarządu Województwa Śląskiego w okresie 

pomiędzy sesjami. 

5. Województwo Śląskie po Kongresie Kultury – informacja. 

6. Sprawozdanie o aktualnej sytuacji Wojewódzkiego Parku Kultury i 

Wypoczynku im. gen. Jerzego Ziętka w Chorzowie. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Regulaminu przyznawania stypendiów 

w ramach projektu „DoktoRIS – Program Stypendialny na rzecz 

innowacyjnego Śląska” (druk IV/104). 

8. Podjęcie uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w statucie Zespołu Parków 

Krajobrazowych Województwa Śląskiego (druk IV/99). 

9. Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego na 

wydatki majątkowe Województwa Śląskiego w roku budżetowym 2011 (druk 

IV/100). 

10. Podjęcie uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Województwa Śląskiego na lata 2011-2020 (druk IV/101). 

11. Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu i w budżecie Województwa 

Śląskiego na 2011 rok (druk IV/102). 

12. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Gmin 

Województwa Śląskiego na dofinansowanie zakupu samochodów ratowniczo 

– gaśniczych dla Ochotniczych Straży Pożarnych w województwie śląskim 

(druk IV/105). 

13. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania rocznego 

z wykonania planu finansowego za 2010 rok Śląskiego Ośrodka Doradztwa 

Rolniczego w Częstochowie (druk IV/98). 

14. Podjęcie uchwały w sprawie wyboru przedstawiciela Sejmiku Województwa 

Śląskiego do Rady Społecznej SPZOZ Szpitala im. Św. Elżbiety 

w Katowicach (druk IV/97). 

15. Podjęcie uchwały w sprawie wyboru przedstawiciela Sejmiku Województwa 

Śląskiego do Regionalnej Rady Ochrony Przyrody (druk IV/94). 

16. Podjęcie uchwały w sprawie powołania w skład Rady Śląskiego Oddziału 

Wojewódzkiego Narodowego Funduszu Zdrowia (druk IV/95). 

17. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia rezolucji dotyczącej podjęcia działań 

zmierzających do utworzenia Funduszu Ochrony Zabytków Przemysłowych  

(druk IV/96). 
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18. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia Województwa Śląskiego do 

Europejskiego Ugrupowania Współpracy Terytorialnej „TRITIA” 

z ograniczoną odpowiedzialnością (druk IV/103). 

19. Interpelacje, zapytania, wnioski, oświadczenia radnych. 

20. Zamknięcie sesji Sejmiku. 

 

 

3. Podjęcie uchwały w sprawie objęcia mandatu Radnej Sejmiku 

Województwa Śląskiego (druk IV/93): 
 

- radny Bogusław Śmigielski, Przewodniczący Sejmiku – w związku z 

rezygnacją z mandatu radnego Sejmiku Województwa Śląskiego złożoną 

przez Pana Piotra Spyrę, zaistniała konieczność uzupełnienia składu Sejmiku. 

Zgodnie z art. 194 ust. 1 ustawy z dnia 16 lipca 1998 roku - Ordynacja 

Wyborcza do rad gmin, rad powiatów i sejmików województw (tekst jednolity 

Dz. U. Nr 176 z 2010 roku, poz. 1190 z późn. zm.) wolny mandat jest 

obsadzany przez kandydata, który w wyborach uzyskał kolejno największą 

liczbę głosów, oraz nie utracił prawa wybieralności. Na podstawie protokołów 

z ostatnich wyborów do samorządu terytorialnego ustalono, że osobą, której 

przysługuje pierwszeństwo w obsadzeniu mandatu jest Pani Martyna Starc-

Jażdżyk. Osoba ta została pouczona o możliwości zrzeczenia się 

pierwszeństwa przy obsadzeniu mandatu, ale nie skorzystała z tego 

uprawnienia. W oparciu o oświadczenie osoby obejmującej mandat oraz 

informację uzyskaną z właściwego urzędu gminy ustalono, że osoba ta spełnia 

ustawowe warunki do objęcia mandatu Radnego Sejmiku Województwa 

Śląskiego. Z tego względu uzasadnione jest podjęcie przez Sejmik uchwały o 

uzupełnieniu składu izby. 

 

 

Głosowanie nad uchwałą: 

 

za   37 

przeciw  0 

wstrzym. 0 

 

- radny Bogusław Śmigielski, Przewodniczący Sejmiku – czynnością 

potwierdzającą włączenie danej osoby w skład Sejmiku jest złożenie 

ślubowania. Proszę Panią Martynę Starc-Jażdżyk o złożenie ślubowania. 

 

- radna Martyna Starc-Jażdżyk – odczytała tekst ślubowania [oklaski] 

 

- radny Bogusław Śmigielski, Przewodniczący Sejmiku – gratulujemy 

Koleżance i liczymy na aktywny udział w pracach Sejmiku. 
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4. Sprawozdanie z działalności Zarządu Województwa Śląskiego 

w okresie pomiędzy sesjami: 
 

Przedstawił Marszałek Adam Matusiewicz [sprawozdanie stanowi załącznik 

nr 1 do protokołu sesji]. 

 

Uwag i zapytań nie było. 

 

 

5. Województwo Śląskie po Kongresie Kultury – informacja: 
 

[Przedstawiła Pani Łucja Ginko, Doradca Marszałka Województwa Śląskiego 

ds. Kultury – prezentacja stanowi załącznik nr 2 do protokołu sesji] 

 

- radna Małgorzata Tkacz-Janik – właściwie nie będzie to pytanie, ale 

chciałam wzmocnić głos Pani Łucji Ginko, gdy w charakterze apelu zwróciła 

się do Sejmiku o uznanie za ważny fakt likwidacji galerii Szyb Wilson. Pragnę 

przypomnieć, że w kontekście rozmowy o tym czym jest kultura i gdy 

decydujemy się na definicję iż kultura nie jest towarem w sensie rozumienia 

czysto komercyjnego, a z drugiej strony stanowi jeden z najważniejszych 

czynników rozwoju gospodarczego i ekonomicznego danego regionu. 

Chciałabym zwrócić uwagę, że Szyb Wilson należy do Kopalni Wieczorek, do 

Katowickiego Holdingu Węglowego. Znajduje się tam galeria o powierzchni 

2000 m
2
, której Katowicki Holding Węglowy wypowiedział wieloletnią 

umowę dzierżawy. Chcę jednak zwrócić uwagę, że sprawa dotycząca galerii 

Szyb Wilson nie jest ani kwestią Miasta, ani kwestią pojedynczych osób, czy 

też instytucji, tylko jest kwestią, którą powinien rozważyć Sejmik 

Województwa Śląskiego i odnosi się jak najbardziej do tez, które zawarte są 

zarówno w pakiecie obywateli dla kultury, jaki i do tez wypracowanych przez 

Kongres Kultury na Śląsku. Ta sprawa jest ważna dla całej społeczności 

naszego regionu, stanowi …[koniec kasety 1 a]… chciałam zwrócić uwagę na 

to, że pod tym pojęciem nie kryją się tylko cele kulturotwórcze, czy 

urbanistyczne w sensie czysto remontowym, ale także cele gentryfikacyjne i 

społeczne, czyli rewitalizacji i wzmocnienia społeczności lokalnej znajdującej 

się na danym obszarze. W tym przypadku są to dzielnice Katowic Nikiszowiec 

i Janów. Szyb Wilson dzięki najemcom został wyprowadzony ze stanu 

kryzysu, pielęgnowany i znakomicie prowadzony przez ostatnią dekadę 

właśnie dlatego, że w oparciu o współpracę m.in. z Samorządem 

Województwa Śląskiego, stał się bardzo szybko perłą Szlaku Zabytków 

Techniki. Według Wojewódzkiego Konserwatora Zabytków ten obiekt jest 

prowadzony znakomicie i spełnia wszystkie zadania, o które chodzi w 

projekcie rewitalizacyjnym naszego regionu. Apeluję abyśmy nie pozostali 

obojętni wobec tego przykładu niszczenia pewnego dobrostanu, który składa 
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się na nasze uwspólnione dobro społeczne i kulturowe i aby Samorząd 

Województwa Śląskiego i Marszałek Województwa Śląskiego pochylili się 

nad tym tematem aby formalnie sprawę załatwić – oczywiście złożę 

odpowiednią interpelację. Przypomnę tylko, że Kongres Kultury rozpoczął się 

właśnie w Szybie Wilson, a jeżeli ktoś z Państwa nigdy do tej pory nie miał 

okazji gościć w tym obiekcie to serdecznie zapraszam i polecam, bo tylko 

osobista wizyta może przekonać o tym jak ważny, interesujący jest to obiekt i 

jak niezwykłą siłę oddziaływania mogą mieć postindustrialne obiekty, o które 

warto walczyć nie tylko na Śląsku. 

 

- radny Piotr Czarnynoga – chciałbym Państwu zwrócić uwagę na dwa 

szczegółowe aspekty związane z kulturą śląską i chcę to zrobić w 

dwudziestym pierwszym roku bycia radnym na Śląsku, gdzie przez te lata 

staram się aby tą kulturę wyciągać, intensywnie pokazywać i wcale nie mam 

przeświadczenia, że nam się to udaje. Robię to też z perspektywy, gdzie razem 

z Panem Marszałkiem Zaborowskim czynnie uczestniczyliśmy w Kongresie 

Kultury i też jak sądzę mamy takie odczucie, że ten olbrzymi wysiłek 

organizacyjny nie zostaje skutecznie przekuty na codzienne nasze 

samorządowe działania. Dwa konkretne problemy z prośbą, aby Pan 

Marszałek i Zarząd Województwa się nimi zainteresował. Sprawa pierwsza –

mamy tu na Śląsku olbrzymi problem z NOSPR-em. Trudno go nie zauważyć 

kiedy wychodzi się z tego budynku od strony ulicy Ligonia, bo to jest 

instytucja z nami sąsiadująca. Może nie dziwimy się, że nie ma o nim 

rozmowy na Sejmiku, że Marszałkowie i Zarząd się tą instytucja nie 

interesują, ale w sytuacji kiedy jest to olbrzymie nasze śląskie dobro, jest 

Narodowa Orkiestra Polskiego Radia, kiedy naród, kiedy radio i kiedy 

telewizja systematycznie wycofują poparcie finansowe dla tej instytucji, to my 

nie możemy zostawić Prezydenta Miasta Katowice samodzielnie z 

problemami tej świetnej naszej wizytówki. To, że Prezydent Katowic 

skutecznie zaczyna budować razem z świetnym architektem Koniorem na 

światowym poziomie siedzibę, to jest jeszcze oprócz tego problem 

codziennego utrzymania tej instytucji i wcale nie myślę, znając już niełatwą 

sytuację budżetu Województwa, aby wprost wspomagać, ale są inne działania 

skuteczne, jak choćby widać po działaniach przeciwpowodziowych, gdzie nie 

z naszego budżetu, a potrafimy. Pan Marszałek dysponuje przecież 

potencjałem nie tylko tym, którym dysponuje Zarząd, ale powiedzmy to 

ogólnie potencjałem politycznym i ja bardzo proszę w imieniu mieszkańców 

województwa, aby NOSPR-u nie zostawiać samego i aby Pana Prezydenta 

Katowic nie zostawiać samego z tym problemem. Sprawa druga, to informacja 

– reklama – promocja. Nasze działania pod tym względem, nie tylko 

samorządu województwa, ale wszystkich nas Ślązaków samorządowców i 

rządowców są okropne. Ja przez 30 lat mieszając 30 km od Katowic nie 

wiedziałem ile się tu świetnych rzeczy dzieje. Dzisiaj jako radny województwa 
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o tym wiem, ale co to jest za informacja kiedy przyjeżdża do nas w drugi dzień 

świąt wielkanocnych światowej sławy pianista, to ja się dowiaduję z takiej 

kartki i nigdzie indziej nie przeczytam. Ja tam pojadę, a ci inni ? W sobotę 

światowej sławy sopranistka Emma Kirkby, Ślązacy – a dużo jest takich – by 

się rozbijali, a kto o tym wie ? Wystarczy wysiąść na dworcu w Krakowie, tak 

jak to wczoraj zrobiłem, i z wszystkich prawie miejsc publicznych … Jak by 

krakowianie mieli takie imprezy, albo wrocławianie … Panie Marszałku ! Pan 

musi siąść do stołu z Prezydentem Katowic, z szefem Górnośląskiego Związku 

Metropolitalnego i musicie coś zrobić żeby ta kultura śląska była też 

pokazywana i promowana. My nie jesteśmy, tak jak by z tych działań 

promocyjnych wynikało, dziurą pomiędzy Wrocławiem i Krakowem, jak 

często jesteśmy postrzegani, chociażby przez biznesmenów, a doświadczałem 

tego przy problemach podstrefy tyskiej, gdzie ci biznesmeni uciekli do 

Krakowa zamiast mieszkać w Katowicach. Tu się strasznie wiele rzeczy 

dzieje, ale my tego nie potrafimy pokazać i dlatego duża prośba, by do tych 

działań, których świadkami jesteśmy dołożyć wysiłek informacyjny, 

reklamowy i promocyjny, a będzie okazja ! W przyszłym roku, w listopadzie 

będzie kolejny konkurs dyrygencki im. Grzegorza Fitelberga, który jest 

jednym z trzech konkursów w Polsce, które są cenione w świecie, oprócz 

chopinowskiego w Warszawie i Wieniawskiego w Poznaniu. Proszę przyłożyć 

miarę naszego Fitelberga do tych dwóch konkursów. Po prostu nas nie widać. 

Kto był, tak jak ja, to w Filharmonii Śląskiej musiał się wstydzić w 2007 roku, 

bo nas tam po prostu nie było w Polsce widać, a to będzie nasze zadanie i 

dlatego sądzę, że w naszym budżecie przygotowywanym na rok 2012 środki 

na konkurs im. Grzegorza Fitelberga, po to żeby promować kulturę śląską w 

całej Europie i w świecie, się znajdą. Na zakończenie taka refleksja. Ja mam 

takie ulubione powiedzenie, które mnie nie opuszczało przez 12 lat bycia 

starostą, to jest z Koheleta: wszystko ma swój czas i jest wyznaczona godzina 

na wszystkie sprawy pod niebem. Ta kadencja Sejmiku ma być kadencją nie 

kłótni o śląskość, o barwy, tylko ma być kadencją promocji kultury śląskiej, bo 

to kultura śląska jest wyznacznikiem, jednym z wielu, ale może bardzo 

istotnym wyznacznikiem naszej śląskości, po to żebyśmy pokazywali w Polsce 

jacy jesteśmy świetni, a jesteśmy świetni ! Pokażmy to ! 

 

- radny Zbyszek Zaborowski – po wystąpieniu Pana Radnego trudno coś 

dodać, natomiast chciałem dwa projekty poddać pod rozwagę. Jeden 

przyszłościowo – przy okazji Kongresu okazało się, że nasze teatry są piękne, 

ale niestety mieszczą małe widownie. To obserwowaliśmy całkiem niedawno 

przy Interpretacjach Teatralnych, kiedy liczba chętnych znacznie 

przewyższała możliwości sal. Ja wiem, że Zarząd prowadzi szereg inwestycji 

w kulturze, ale myślę, że w kontekście następnego RPO trzeba pamiętać o idei 

budowy w Katowicach teatru wielkiego, opery i baletu, w który mogłyby 

również gościnnie występować zespoły teatralne. W Spodku na Carminie 
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Buranie pojawiło się cztery tysiące widzów z okazji Kongresu, natomiast 

sprawę galerii Szyb Wilson trzeba jakoś rozwiązać. Wszyscy wiemy, że 

Katowicki Holding Węglowy jest w trudnej sytuacji i szuka pieniędzy, ma 

dużą stratę. Jeżeli jednak nie uda się przemówić do wyobraźni zarządców, to 

trzeba rozmawiać z właścicielem, być może nawet rozważyć przejęcie przez 

Sejmik tej galerii jeżeli nie będzie innej drogi. To poddaję, Panie 

Przewodniczący, pod rozwagę Sejmiku. 

 

 

6. Sprawozdanie o aktualnej sytuacji Wojewódzkiego Parku Kultury 

i Wypoczynku im. gen. Jerzego Ziętka w Chorzowie: 
 

[Przedstawił Pan Arkadiusz Godlewski, Prezes Zarządu WPKiW S.A. – 

informacja dotycząca aktualnej sytuacji WPKiW oraz prezentacja stanowią 

załączniki nr 3 i 4 do protokołu] 

 

- radny Bogusław Śmigielski, Przewodniczący Sejmiku – na pewno będzie 

ożywiona dyskusja, ale Państwo macie w planie zapisane o 11
30

 przerwę 

półgodzinną ze względu na otwarcie wystawy Sumienie świata organizowanej 

przez Radnego Czesława Sobierajskiego, a zatem ogłaszam pół godziny 

przerwy …[koniec kasety 1 b]… 

 

 

[przerwa w obradach] 

 

 

- radny Bogusław Śmigielski, Przewodniczący Sejmiku – proszę komisję 

skrutacyjną o sprawdzenie czy mamy quorum … wracamy o przerwie do 

tematu WPKiW. Informacja została przekazana przez Prezesa Zarządu 

WPKiW. Rozpoczynamy dyskusję zawieszoną na okres przerwy… 

 

- radny Michał Wójcik – na początku chcę podziękować, że ten punkt znalazł 

się w porządku obrad dzisiejszej sesji. Jak często mówimy, WPKiW jest takim 

sercem regionu. Jest na sali Pan Marszałek Michał Czarski, którego pamiętam 

sprzed lat i część radnych jeszcze, kiedy Park przejmowaliśmy i wtedy 

potrafiliśmy się dogadać ponad jakimkolwiek podziałem. Dzisiaj jeszcze raz 

Panu Marszałkowi chcę podziękować z tego miejsca, bo wtedy 

dyskutowaliśmy sporo, ale dzisiaj możemy dyskutować o detalach, a nie o tym 

że właśnie mieliśmy Park przez wiele lat, a dzisiaj już go nie ma, bo powstały 

np. TBS-y, bloki, jakieś przedsiębiorstwa w tym miejscu. Panu Prezesowi 

gratuluję, że został prezesem Parku, ale też i współczuję, bo jest Pan którymś 

już z kolei prezesem, z którym mam okazję współpracować i Park nie jest 

zwykłym – nie chcę mówić wprost przedsiębiorstwo, bo tak jest, to jest spółka 
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akcyjna – ale to wszystko co się dzieje w Parku, to wszystko czym się Pan 

zajmuje, jakie Pan ma pomysły jest pod szczególnym nadzorem społecznym. 

Ten Park w przeciwieństwie do innych przedsiębiorstw tego rodzaju, miejsc, 

został stworzony przez ludzi, dlatego dzisiaj przedstawiciele różnych 

stowarzyszeń również uczestniczą w tym naszym posiedzeniu, przyglądają się, 

mają z całą pewnością wiele pytań, natomiast pierwsza prośba do Pana 

Prezesa to jest to, żeby powstała rada tych organizacji, która by mogła Panu 

jako ten czynnik społeczny doradzać co zmieniać na lepsze w Parku – ja nie 

mówię wymuszać – doradzać ! Chciałbym żeby Pan nie popełnił błędu 

wszystkich swoich poprzedników, ilu znałem prezesów, tylu prezesów miało 

monopol na wiedzę, wszystko wiedzieli najlepiej co w Parku trzeba zmieniać. 

Przyznam szczerze, że na samym początku już się troszkę zaniepokoiłem, bo 

Pan wspomniał o planie, który będzie gotowy za kilka miesięcy. Panie 

Prezesie ! Chciałbym żeby Pan rozważył możliwość wykorzystania tego co już 

było wypracowane przez ostatnie lata. Chciałbym Pana poinformować, że było 

kilka strategii dotyczących Parku. Część ustalaliśmy tutaj, na tej sali, 

tworzyliśmy analizę SWOT, badaliśmy szanse, zagrożenia tego Parku, 

społeczeństwo uczestniczyło. W poprzedniej kadencji też był master plan, 

mieli się pojawić inwestorzy. Takich planów było kilka. Każdy kolejny prezes 

zapowiada, że ma swoją wizję tego Parku. Dzisiaj, kiedy usłyszałem w 

którymś momencie, że Pan przygotowuje również pewien plan, to trochę się 

zaniepokoiłem, bo zwykle to jest tak, że kolejny prezes odchodzi, a plan 

zostaje, czasami musimy nawet za niego płacić. Chciałem Pana zapytać jaka 

jest sytuacja finansowa Parku, ale w jednym zdaniu, w odniesieniu do pomocy 

publicznej, bo to zdanie nie padło. Kilka lat temu, kiedy przejmowaliśmy 

Park, to otrzymaliśmy pomoc publiczną. Wiemy doskonale, że trzeba ją 

będzie zwrócić, czy trzeba było ją zwrócić, jeżeli wynik byłby gorszy niż 

zakładany, czyli jeżeli nie byłoby zysków. Czy jest zagrożona ta pomoc 

publiczna ? Czy Pan może potwierdzić to, że nie będziemy musieli zwracać 

tych wielu milionów, które Park otrzymał ? Sprawa druga – czy Pan 

przewiduje zmianę formy prowadzenia Parku ? Otóż, Park prowadzony w 

formie spółki akcyjnej to jest problem. Cały czas będziemy musieli 

dokapitalizowywać ten Park. To jest jakieś szaleństwo zupełne. Być może 

jakiś pomnik przyrody trzeba zrobić – mówię o jednej z form. Te 

stowarzyszenia mają różne ciekawe propozycje, od lat się pojawia ta 

propozycja. Chodzi o źródło finansowania. Nie wiem czy to jest możliwe, daję 

taką propozycję. Park jako spółka akcyjna to jest szaleństwo ! To nie jest 

normalne przedsiębiorstwo – jak zarobić na Parku ? Sam Pan powiedział, że to 

jest bardzo trudne, aczkolwiek nie zgadzam się z tymi inwestorami, którzy 

mówią, że: musicie mieć więcej ludzi, to my tam przyjdziemy. To jest serce 

regionu, każdy kto przychodzi w sobotę, w niedzielę do Parku widzi ile ludzi 

jest. Setki tysięcy ludzi w ciągu roku, miliony być może, może takie badania 

są prowadzone. Sprawa kolejna to jest serce Parku. Sercem Parku jest kolejka 
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linowa Elka. Ja już odejdę od tego, że mam jakiś szczególny sentyment, bo 

tam zawsze podrywałem dziewczyny i dlatego chciałbym żeby ta Elka została 

… na Elce … ją podrywałem także … Przejdę do poważnych spraw. Chciałem 

się dowiedzieć, bo może to mi umknęło, czy to jest prawdą, że otrzymamy 23 

mln na to żeby zrewitalizować tą kolejkę ? Taka informacja do mnie dotarła w 

ubiegłym tygodniu, a dzisiaj słuchając Pana być może przeoczyłem. 

Chciałbym żeby Pan Prezes dokładnie wyjaśnił nam co to są za pieniądze, z 

którego działania i czy tam jest potrzebny wkład własny ? To jest dosyć istotna 

sprawa. A jeżeli już mowa o kolejce Elce, żeby ją uruchomić w takim stanie 

jak jest na dzisiaj wymaga stosunkowo niewielkich nakładów, to jest w 

granicach 1÷1,5 mln zł. Czy Pan rozważa uruchomienie przynajmniej dwóch 

odcinków jeżeli już ma powstać ta gondola – ja nie wiem czy to jest dobry 

pomysł – czy gondola jest dobrym pomysłem, to nie wiem, bo kto i za ile 

będzie tym jeździł ? Czy każdego będzie stać żeby tą gondola przejechać. Ja 

jestem za tym żeby ta kolejka była unowocześniona i chcę Panu powiedzieć, 

czego świadkami są przedstawiciele stowarzyszeń, że stanąłem po Pana 

stronie – byłem także za to atakowany – dlaczego ma być nowa kolejka ? Ano 

dlatego, ja to porównywałem do wyciągów, że jeżeli nie będziemy 

unowocześniać wyciągów, to stracimy klientów. To samo jest z kolejką. Na 

dzisiaj mamy sytuację taką, że mamy trzy odcinki. Jeżeli jeden będziemy 

modernizowali, zupełnie nowa kolej powstanie, to przecież dwa można 

uruchomić. A dlaczego nie ? To jest wielki gest także dla strony społecznej, bo 

przecież społeczeństwo chce tego. Tak Elka jest wkomponowana w krajobraz 

Parku, a przyszłości, mam nadzieję, będzie wyglądała dużo lepiej, to znaczy 

będzie zmodernizowana. Sprawa kolejna, to jest sprawa dotycząca Ogrodu. 

Pewnie trzeba by to omówić odrębnie, ale raczej na komisjach. Rozmawiamy 

o innym organizmie, ale jednak on się znajduje na terenie, który jest związany 

z Parkiem. Stosunkowo niedawno byłem w Hiszpanii w takim ogrodzie, 

nazywa się Loro Parque, tam wszystko wygląda inaczej. W każdym razie chcę 

powiedzieć, że miliony ludzi odwiedzających ten Park, na tym można 

zarabiać, ale kiedy byłem Ogrodzie ostatnio, to mi się żal zrobiło zwierząt – 

czasami serce boli jak się patrzy. To nie, że ja mam żal do Pani Dyrektor, czy 

pracowników – w żadnym razie – takie są środki, jakie są. Być może to 

zmienimy, będziemy unowocześniali najpierw Stadion, potem kolejkę, a 

potem Ogród i powstanie np. świetne delfinarium i będzie po co znów 

przychodzić do tego Parku, bo wiele lat temu, pamiętacie Państwo doskonale, 

setki tysięcy ludzi przyjeżdżało tutaj na Śląsk, między innymi do Parku. A co 

się dzieje dzisiaj ? Kto jest tym zainteresowany ? Być może Państwo 

prowadzicie badania ilu ludzi z Poznania, z Gdańska, z Warszawy przyjeżdża. 

Dzisiaj jak przyjeżdżają do nas goście z innych regionów, to się pytają gdzie 

jest ten wielki hipermarket, który tu macie. Ja bym chciał żeby oni pytali o 

Park, ale żeby tak było, to musimy współpracować, inaczej niż do tej pory z 

poprzednimi prezesami. Chciałbym zapytać Pana ile projektów ma Pan w 
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zamyśle przygotowanych dla Parku, bo tego nie było. Czy są jakieś projekty 

nad którymi Pan pracuje ? Czy są w ogóle jeszcze środki, które można 

pozyskać, bo przecież ten czas powoli dobiega końca. Jeszcze raz powiem na 

końcu tak, że będziemy się przyglądać bardzo uważnie wszystkiemu co się w 

Parku dzieje. Deklaruję otwartość, także i ze swojej strony, wydaje mi się, że 

wszyscy radni mogą to zadeklarować, ale bardzo dużo od Pana zależy. 

Chcielibyśmy żeby nie stała się krzywda pracownikom, którzy tam są – nie 

wiem, być może są jakieś zwolnienia przygotowywane, a być może nie. 

Chciałbym żeby Pan się tą wiedzą dzisiaj podzielił. Chcielibyśmy żeby się 

pojawili inwestorzy, ale nie tacy, którzy postawią mur i powiedzą ludziom, 

którzy budowali ten Park, że oto macie zapłacić 20 zł i sobie wejdziecie do 

swojego Parku. To jest ten problem, bo to nie jest zwykłe przedsiębiorstwo. 

 

- Poseł Jan Rzymełka – sprawa Parku też leży mi na sercu, bo od 60 lat bywam 

w nim i chciałem jeden mały wątek z perspektywy mojego wykształcenia 

dodać do tej debaty. Otóż, zwiedzałem bardzo wiele Parków na świecie, te 

właściwie największe widziałem. Każdy z nich ma pewną specyfikę i ona jest 

tym czymś, tym magnesem, który przyciąga. My dzisiaj nie mamy takiego 

magnesu, bo wodami termalnymi Bešeňova, czy Poprad nas przebija, stąd się 

za półtorej godziny dojedzie samochodem, zwierzęta w berlińskim Zoo za 4 

godziny też lepsze możemy zobaczyć, itd. Musimy coś wymyśleć takiego 

bardzo specyficznego, co by przyciągało ludzi nie tylko z sąsiednich dzielnic. 

Te wszystkie działania Pana Prezesa uważam za sensowne i warte 

zrealizowania, natomiast mówił Pan o gadżecie – ja chcę przypomnieć jako 

stary przewodnik po województwie katowickim, przychodzą do mnie i 

dzwonią jako, że jestem geologiem, noszę jakiś kamień pod szyją, gdzie ja 

kupię gadżet zwany węglem ze Śląska. Przyjeżdżają wycieczki z Białegostoku, 

z Lublina, nigdzie nie można kupić węgla na podstawce. Tutaj chciałem się 

zwrócić z prośbą, aby w Parku coś takiego było i chcę powiedzieć, że 

dziedzictwo wnętrza ziemi jest tym co nas wyróżnia, nie tylko historycznie 

górnictwo, ale w rejonie Parku zasypaliśmy wychodnię węgla kamiennego, 

podobnie pod Dąbrową, największy, najgrubszy, naj…, naj… na świecie 

pokład węgla kamiennego. Nazywa się 510, albo Dąbrowa, albo Reden. Jego 

w tej chwili nigdzie nie ma. Moja propozycja jest taka żeby zbudować tanim 

kosztem, mamy wiele czynnych kopalni, pomnik najgrubszego pokładu węgla 

na świecie jako interakcyjne miejsce, gdzie w Parku przyjdą rodzice z dziećmi 

z Warszawy, z Gdańska, po to żeby dziecko dotknęło, zobaczyło jak wygląda 

węgiel. Większość dzieci w Polsce już nie wie jak wygląda węgiel. My 

wszyscy wiemy. Moja prośba jest taka … 24 m to jest dużo więcej niż tutaj ze 

stropu do spągu. Takiego pomnika nikt na świecie nie ma ! To można zrobić 

tanim kosztem, a wokół mogłyby być te kioski z gadżetami, gdzie ludzie 

naprawdę chcą mieć coś, co jest specyficzne. Specyfiką jest ten węgiel i 

prosiłbym żeby coś takiego przemyśleć. Nie wiem czy Państwo wiecie, na 
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całym świecie ucząc się geografii, geologii wszyscy uczą się o silezie. Silez
1
 to 

jest część stratygraficznej tabeli, to jest ten górny karbon produktywny i my 

się też tym powinniśmy pochwalić. Tak, że mały pomysł … widziałem wiele 

parków, gdzie sprzedawano dinozaury, jaja dinozaurów, bo tam gdzieś w 

okolicy chodziły dinozaury, w Stanach w Teksasie, czy na pustyni Gobi. My 

jesteśmy na węglu i sądzę, że kilkanaście tysięcy egzemplarzy gadżetu 

zwanego węgiel ze Śląska na podstawce udałoby się sprzedać i będą dochody 

dla Parku. 

 

- radny Zbyszek Zaborowski – dzisiaj Pan Radny Wójcik przypomniał historię 

przejęcia przez Województwo Śląskie akcji WPKiW. Myślę, że warto dodać, 

że to była jedyna możliwość. Rząd postawił w sytuacji bez wyjścia samorząd 

wojewódzki, ponieważ najpierw minister Balcerowicz zdjął finansowanie 

Parku, a potem kazano wojewodzie go skomercjalizować. Utworzono spółkę – 

do tej pory się zastanawiamy czy jest to najlepsza forma prowadzenia de facto 

przedsiębiorstwa użyteczności publicznej, które raczej zyskowne nie będzie. 

Mnie też ciekawi opinia Pana Prezesa jak zamierza sobie radzić. Póki co 

Województwo ciągle dokapitalizowuje ten Park i tylko dlatego może on 

funkcjonować. Pan Radny wspomniał również o kilku programach. Ja 

chciałem zapytać o ten ostatni master plan, ponieważ Pan Prezes w ogóle się 

do niego nie odniósł, a kilka lat trwały prace projektowe, przedstawiano tą 

wizję, więc nie wiem czy to jest nieaktualny już projekt, czy będzie 

zamawiany nowy master plan, czy są jakieś inne pomysły. Jeżeli mówimy o 

problemach właścicielskich to trzeba sobie też powiedzieć, że jest to instytucja 

ponadlokalna, z której korzystają mieszkańcy całego województwa, a nawet 

kraju, ale przede wszystkim służy aglomeracji więc kłania się Górnośląski 

Związek Metropolitalny i miasta, na których terenie Park jest położony, bądź 

sąsiadują, bo przede wszystkim mieszkańcy tych miast na co dzień korzystają 

z dobrodziejstwa tej wielkiej oazy zieleni w centrum GOP i to jest jeszcze raz 

kwestia zwrócenia się przez Zarząd Województwa o współpracę do 

prezydentów i samego GZM. Wydaje mi się, że to byłoby właściwe, że ten 

Park nie byłby wyłącznie na barkach Województwa Śląskiego. Pan Poseł 

Rzymełka wspomniał, że w półtorej godziny dojeżdża do Bešeňovej i 

Popradu, ja chciałem potem prosić o wyrysowanie tej trasy, bo póki co rząd 

wstrzymał realizację S-1 i S-69 na odcinku wokół Węgierskiej Górki. Gdyby 

ten projekt został zrealizowany, to wtedy jestem gotów w te półtorej godziny 

uwierzyć, na razie jest to słaba konkurencja jeżeli idzie o komunikację w 

stosunku do WPKiW, do którego można pojechać tramwajem i z pewnością 

można w kilkanaście minut się tam znaleźć. Dwie rzeczy: Wesołe Miasteczko 

– Pan Prezes stwierdził, że trzeba go modernizować. Wiem, że poprzedni 

Zarząd przeprowadził operację odebrania karuzelnikom ich karuzel, de facto je 

                                                           
1
 W międzynarodowym podziale stratygraficznym przyjęto nazwę pensylwan. Dzieli się na piętra: namur, 

westfal i stefan i obejmuje okres około 326 ÷ 299 mln lat temu [przyp. M. J.] 
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znacjonalizował na rzecz Województwa Śląskiego, ale dzisiaj słyszę o 

projekcie prywatyzacji Wesołego Miasteczka, więc prosiłbym Pana Prezesa o 

potwierdzenie, bądź zaprzeczenie. Dla mnie, od razu mówię, gdyby to był 

prawdziwy projekt, byłaby to paranoja. Po to odbierano prywatnym osobom i 

przedsiębiorstwom ich karuzele, żeby teraz sprzedać komuś innemu jedyne 

dochodowe w zasadzie przedsięwzięcie w WPKiW – tego bym nie rozumiał. I 

oczywiście przyłączam się do apelu Pana Radnego Wójcika żeby odrębnie 

zająć się Zoo, ono też wymaga modernizacji. Zwierzęta nie chodzą na 

manifestacje, ale pewnie gdyby mogły mówić i sporządzić transparenty, to by 

się wybrały do Sejmiku żeby upomnieć się modernizację swojego miejsca 

zamieszkania. 

 

- radny Bogusław Śmigielski, Przewodniczący Sejmiku – Panie Radny, ja 

słyszałem coś na temat master planu. Pan Prezes powiedział, że zgodnie z 

master planem wybuduje za kilka lat park nauki i techniki. 

 

- Pan Arkadiusz Godlewski, Prezes Zarządu WPKiW S.A. – po pierwsze 

Panie Radny, to bardzo chciałem Panu podziękować za wniosek żebyśmy 

dzisiaj mogli podebatować o Parku i mam nadzieję, że to będzie taki stały 

element regularnej rozmowy o Parku w Sejmiku, jak również na komisjach. 

Przechodząc po kolei do pytań, które Pan stawiał, to chciałem powiedzieć, że 

jestem razem z Wiceprezesem, czyli jako zarząd, jesteśmy po dwóch 

spotkaniach z przedstawicielami organizacji społecznych działających na 

terenie Parku, umówiliśmy się na stałą, regularną współpracę co miesiąc. 

Umówiliśmy się, ponieważ ze strony organizacji pojawił się pomysł 

powołania rady społecznej, zaproponowaliśmy organizacjom ustalenie 

sposobu działania, funkcjonowania: regulamin, kompetencje, relacje z 

organami, itd. Dostaliśmy ten dokument, on jest teraz objęty analizą przez 

naszych prawników, ponieważ tam się pojawia również propozycja ingerencji 

w dokumenty …[przerwa w nagraniu około 4 minut]… z której zysk będzie 

przeznaczany na działalność pro bono, bo przecież nie jest działalnością dla 

zysku inwestowanie 80 tys. w Silesia Marathon, ale robimy to, bo uważamy, 

że to jest niezwykle ważne dla mieszkańców tego regionu i dla promocji tego 

regionu, żeby poprzez takie wydarzenie sportowe promować nasz region. 

Dzięki temu, że jesteśmy spółką prawa handlowego możemy mówić o 

projekcie modernizacji Wesołego Miasteczka, jesteśmy wiarygodnym 

partnerem dla instytucji finansowych i możemy szukać finansowania, dzięki 

temu możemy odzyskiwać gastronomię i zapanować nad jej ofertą jeśli chodzi 

o jakość, wystrój i całą tą otoczkę gastronomii w Parku, która nie jest 

powodem do dumy. Czy wreszcie dzięki temu, że jesteśmy spółką prawa 

handlowego, mam nadzieję, że przełamiemy tą śląską niemożność 

produkowania i zarabiania na własnych gadżetach, bo tej pory, czy to w 

mieście słyszałem, czy wszędzie indziej, nie możemy produkować i 
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sprzedawać gadżetów, bo siedzimy w budżecie – nie możemy. Dzięki temu, że 

jesteśmy spółką prawa handlowego możemy tego typu działalność 

podejmować. Dzięki temu, że jesteśmy spółką prawa handlowego, jeżeli nie 

będziemy widzieć perspektywy współpracy z towarzystwem sportowym, które 

dzisiaj administruje kortami tenisowymi, które dzisiaj są wspomnieniem po 

kortach, a są drugim, potencjalnie najlepszym ośrodkiem tenisowym w Polsce 

po Sopocie – tylko dlatego, że Sopot ma dostęp bezpośrednio z kortów do 

morza – my niestety nie mamy. To dzięki temu, że jesteśmy spółką prawa 

handlowego możemy na ten projekt uzyskać finansowanie i go komercyjnie 

prowadzić. Dlatego uważam, że jest to niezwykle wyrafinowana, niezwykle 

trudna forma prawna dla tej podstawowej działalności, natomiast dzięki temu 

możemy prowadzić cały szereg działalności dodatkowej. My dzisiaj jesteśmy 

przedsiębiorstwem czasu wolnego. Naszym głównym biznesem nie jest 

koszenie trawy i pielęgnowanie drzew. To jest narzędzie, dzięki któremu 

jesteśmy atrakcją, do której chcą przyjść ludzie, a główny biznes, czyli 

oferowanie atrakcji czasu wolnego i ściąganie ludzi, to jest coś na czym się w 

sporej części zarabia pieniądze. W sporej części, bo poza tym są te wydarzenia 

typu koncerty niebiletowane, wydarzenia sportowe, zatrudnianie animatorów – 

to jest wszystko nieodpłatnie dostępne dla mieszkańców, bo to uważamy za 

swoją misję. Elka – Zarząd Województwa podjął decyzję żeby przyznać 

dotacje projektowi, który WPKiW złożył w konkursie w ramach rewitalizacji 

dużych miast, to jest działanie 6.2.1, wartość dotacji to jest 21 mln. 

Oczywiście z zapewnieniem wkładu własnego po stronie spółki, który wynosi 

około 5 mln. Cały projekt zamyka się w kwocie nieco powyżej 25 mln zł. 

Ponieważ to jest decyzja z czwartku w tym tygodniu, ogłaszamy przetarg na 

inżyniera kontraktu, razem z którym ogłaszamy następnie przetarg na 

wyłonienie wykonawcy, którego zadaniem będzie zaprojektować i zbudować 

Elkę. Całe przedsięwzięcie powinno się zamknąć w 15 miesiącach, czyli w 

czasie wakacji przyszłego roku ten pierwszy etap – czyli między złotą, główną 

bramą Zoo, a nową stacją na terenie dawnego miasteczka ruchu przy ośrodku 

harcerskim – powinien być zamknięty i pozostaje kwestia pozostałych dwóch 

etapów. Ja powiem tak, że prosiłem o opinie techniczne czy modernizacja tego 

ma sens techniczny i finansowy, nie w sensie tego czy to się zwróci, ale ile nas 

modernizacja będzie kosztowała. Tutaj chodzi zarówno o całą infrastrukturę 

liniową, która jest i którą najtaniej, najszybciej, najprościej, nie wdając się w 

różne dziwne spory z urzędami nadzoru, bo jest dziwna historia w relacjach 

Parku z urzędami nadzoru, to jest historia z lat 2005-2007. Trzeba po prostu 

wybudować nowe fundamenty pod słupy i te słupy posadzić, bo same słupy są 

w stanie przyzwoitym, ale najważniejsze jest to, że trzeba tak naprawdę 

przemodelować budynki stacyjne, które dzisiaj są bardzo trudno dostępne dla 

dzieci, osób starszych, osób, które mają kłopoty w poruszaniu się. W związku 

z czym jeżeli z analizy, którą zleciliśmy, określi się czy jest możliwe 

techniczne modernizowanie żeby przez jakiś czas jeszcze te dwie linie nam 
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służyły, wyjdzie, że jest możliwe i finansowo nie zabije to Parku, to będę 

prosił organy spółki o zgodę żeby ten projekt modernizacji pozostałych dwóch 

etapów przeprowadzić. Jeżeli chodzi o Zoo, to jest to temat, jak Pan Radny 

podnosił, do poważnej dyskusji – myślę, że warto się zastanowić czy to nie 

powinien być jeden z projektów kluczowych do RPO 2014-2020, ale to jest 

Państwa decyzja. To nie tylko stan fizyczny tych obiektów, jak pokazałem na 

zdjęciach, jest trudny, ale inaczej się eksponuje zwierzęta, inaczej dba o ich 

dobro, inaczej się projektuje również funkcje, które zapewniają przychody z 

gastronomii, z innego rodzaju usług. Tego dzisiaj w Zoo brakuje. Projekty: 

Park na dzisiaj realizuje jeden projekt w zakresie budowy systemu informacji 

turystycznej – projekt informatyczny z działania 2.1, na drugi projekt 

uzyskaliśmy dofinansowanie, czyli na Elkę i pracujemy nad kolejnymi dwoma 

projektami, jeden z działania 2.1, czyli kontynuacja działań związanych z 

infrastrukturą społeczeństwa informacyjnego i pracujemy nad projektem z 

programu Innowacyjna gospodarka. Bardzo ciekawy projekt związany ze 

sztucznym stawem z naturalnie filtrowaną wodą. Ponieważ to jest nowa 

technologia może korzystać tutaj z dotacji na działania innowacyjne. Ponieważ 

tam jest duży worek pieniędzy, bardzo mało chętnych, jest szansa, że ten 

projekt zrealizujemy. To z rzeczy twardych jest naprawdę wszystko co 

możemy dzisiaj zrobić, szukamy miejsc, gdzie możemy z EFS skorzystać na 

działania z podnoszeniem kompetencji swojej załogi. Do tej pory Park nie 

korzystał, a skoro są takie pieniądze żal byłoby nie skorzystać, a potrzebujemy 

swoją załogę szkolić, w związku z czym zamiast płacić, jeśli możemy 

pozyskać środki z EFS, to dla nas to będzie niezwykle interesujące. Pan Poseł 

Rzymełka mówił o gadżecie – to jest bardzo interesujące, dział marketingu 

dostanie to do zrobienia, ale bardziej mnie interesuje kwestia tego pomnika. 

Tak jak mówiłem, to jest ciekawe. Pan Marszałek(?) pytał o master plan – 

myślę, że odpowiedziałem. Jeżeli chodzi o współdziałanie z miastami, z 

Chorzowem współpracuje nam się bardzo dobrze, właśnie rozmawiamy o 

umorzeniu w części podatku od nieruchomości. Bardzo dobrze 

współpracujemy z Miastem Chorzów i instytucjami miasta Chorzów w 

oferowaniu nieodpłatnych programów dla odwiedzających Park. Mam tu na 

myśli Chorzowskie Centrum Kultury, jak i Dom Kultury Batory. No i 

przełamaliśmy impas z Miastem Katowice jeżeli chodzi o możliwość wsparcia 

Miasta Katowice przez Park w ubieganiu się o tytuł Europejskiej Stolicy 

Kultury. Wspólne rzeczy w tym zakresie będziemy realizować. Jeżeli chodzi o 

prywatyzację Wesołego Miasteczka, to trudno wyobrazić sobie sytuację kiedy 

zarzyna się kurę znoszącą złote jaja, potencjalnie. Dzisiaj to jest jedyne 

miejsce generujące przychód dla Parku i docelowo po zrealizowaniu projektu 

programu inwestycyjnego to będzie miejsce generujące największy przychód, 

z którego można będzie finansować działalność operacyjną. Tak, że szukamy 

finansowania na zasadzie wejścia, zrealizowania zysków i wyjścia, ale 

pozostania dalej własności Parku i finansowania działalności niedochodowej. 
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- radny Bogusław Śmigielski, Przewodniczący Sejmiku – dwie, może trzy 

uwagi. Park nie ma być sezonowym, ale całorocznym, a zatem te gondolki, to 

uzupełnienie zwykłych krzesełek. Park był dobrem publicznym od bardzo 

dawna, ale został zamieniony w spółkę dlatego, że to jest bardzo kosztowne 

dobro, 600 ha, i ma służyć dla całego województwa, a zatem poziom atrakcji 

ma być wojewódzki, a nie lokalny. Jeśli nie było innego sposobu tylko spółka 

prawa handlowego, to ta spółka musi się bilansować na zero. 

Dokapitalizowanie to jest jakiś sposób, ale to nie jest podstawowa funkcja 

właścicielska, a zatem w Parku muszą być funkcje publiczne i komercyjne, 

które dają przychody, więc Park musi zmienić swoje oblicze na pewno, bo w 

tym stanie w jakim teraz jest, nawet modernizując, nie utrzyma się i żaden z 

podmiotów publicznych go utrzymać nie może. Na pewno nie ma zgody 

wśród mieszkańców na to żeby płacić za wejście do Parku, a zatem trzeba 

znaleźć te źródła przychodu i mimo tego, że mamy wielkie oczekiwania żeby 

ten Park służył wszystkim za darmo, to jest to nierealne. Przypomnę, że przez 

ostatnie lata przeznaczaliśmy w budżecie po kilka milionów dokapitalizowując 

i również wyprowadzając bilans na zero, przynajmniej w momencie kiedy 

było przejęcie całej puli akcji. Tak, że apel żeby patrzeć na Park jako na 

przedsiębiorstwo, które również potrzebuje wsparcia publicznego, ale przede 

wszystkim powinno być non profit i działać na rzecz mieszkańców z 

atrakcjami na wyższym poziomie. 

 

 

7. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Regulaminu przyznawania 

stypendiów w ramach projektu „DoktoRIS – Program Stypendialny 

na rzecz innowacyjnego Śląska” (druk IV/104): 
 

- radny Bogusław Śmigielski, Przewodniczący Sejmiku – czy jest potrzebne 

wprowadzenie ? … Nie widzę ! Proszę o przedstawienie stanowiska Komisji 

Edukacji… 

 

- radny Henryk Mercik – komisja zaopiniowała pozytywnie projekt. 

 

- radny Bogusław Śmigielski, Przewodniczący Sejmiku – czy ktoś z Państwa 

Radnych chciałby zabrać głos w tym punkcie ? … Nie widzę ! 

 

Głosowanie nad uchwałą: 

 

za   36 

przeciw  0 

wstrzym. 0 
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8. Podjęcie uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w statucie 

Zespołu Parków Krajobrazowych Województwa Śląskiego (druk 

IV/99): 
 

- radny Bogusław Śmigielski, Przewodniczący Sejmiku – proszę 

przedstawiciela Komisji Środowiska o przedstawienie opinii… 

 

- radna Barbara Dziuk – komisja pozytywnie ustosunkowała się do uchwały. 

Jest to wymóg ustawowy. 

 

- radny Bogusław Śmigielski, Przewodniczący Sejmiku – czy ktoś chciałby 

zabrać głos w tej sprawie ? … Nie widzę ! 

 

Głosowanie nad uchwałą: 

 

za   31 

przeciw  0 

wstrzym. 1 

 

 

9. Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego 

na wydatki majątkowe Województwa Śląskiego w roku 

budżetowym 2011 (druk IV/100): 
 

- radny Bogusław Śmigielski, Przewodniczący Sejmiku – czy jest potrzebne 

wprowadzenie ? Proszę przedstawiciela Komisji Budżetu o przedstawienie 

opinii… 

 

- radny Grzegorz Wolnik – opinia komisji jest pozytywna. 

 

- radny Bogusław Śmigielski, Przewodniczący Sejmiku – czy ktoś chciałby 

zabrać głos w tym punkcie ? … Nie widzę ! 

 

Głosowanie nad uchwałą: 

 

za   30 

przeciw  0 

wstrzym. 0 
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10. Podjęcie uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Województwa Śląskiego na lata 2011-2020 (druk 

IV/101): 
 

- radny Bogusław Śmigielski, Przewodniczący Sejmiku – czy jest potrzebne 

wprowadzenie ? … Proszę o przedstawienie opinii przedstawiciela Komisji 

Budżetu… 

 

- radny Grzegorz Wolnik – opinia komisji jest pozytywna. 

 

- radny Bogusław Śmigielski, Przewodniczący Sejmiku – czy ktoś chciałby 

zabrać głos w tym punkcie ? … Nie widzę ! 

 

Głosowanie nad uchwałą: 

 

za   32 

przeciw  0 

wstrzym. 0 

 

 

11. Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu i w budżecie 

Województwa Śląskiego na 2011 rok (druk IV/102): 
 

- radny Bogusław Śmigielski, Przewodniczący Sejmiku – czy jest potrzebne 

wprowadzenie ? … Nie widzę ! Proszę ponownie przedstawiciela Komisji 

Budżetu o przedstawienie opinii. 

 

- radny Grzegorz Wolnik – opinia komisji jest pozytywna. 

 

- radny Bogusław Śmigielski, Przewodniczący Sejmiku – czy ktoś chciałby 

zabrać głos w tym punkcie ? … Nie widzę ! 

 

Głosowanie nad uchwałą: 

 

za   31 

przeciw  0 

wstrzym. 0 

 

 

12. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla 

Gmin Województwa Śląskiego na dofinansowanie zakupu 
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samochodów ratowniczo – gaśniczych dla Ochotniczych Straży 

Pożarnych w województwie śląskim (druk IV/105): 
 

- radny Bogusław Śmigielski, Przewodniczący Sejmiku – czy jest potrzebne 

wprowadzenie ? … Nie widzę potrzeby ! Proszę przedstawiciela Komisji 

Budżetu o podanie opinii. 

 

- radny Grzegorz Wolnik – opinia komisji jest pozytywna. 

 

- radny Bogusław Śmigielski, Przewodniczący Sejmiku – czy ktoś chciałby 

zabrać głos w tym punkcie ? … Nie widzę ! 

 

Głosowanie nad uchwałą: 

 

za   35 

przeciw  0 

wstrzym. 0 

 

 

13. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania rocznego 

z wykonania planu finansowego za 2010 rok Śląskiego Ośrodka 

Doradztwa Rolniczego w Częstochowie (druk IV/98): 
 

- radny Bogusław Śmigielski, Przewodniczący Sejmiku – czy jest potrzebne 

wprowadzenie ? … Nie widzę takiej potrzeby ! Proszę o przedstawienie 

stanowiska komisji… 

 

- radny Stanisław Dzwonnik – [z miejsca] opinia pozytywna. 

 

- radny Bogusław Śmigielski, Przewodniczący Sejmiku – czy ktoś chce 

zabrać głos w tym punkcie ? … Nie widzę ! 

 

Głosowanie nad uchwałą: 

 

za   30 

przeciw  0 

wstrzym. 1 

 

 

14. Podjęcie uchwały w sprawie wyboru przedstawiciela Sejmiku 

Województwa Śląskiego do Rady Społecznej SPZOZ Szpitala im. 

św. Elżbiety w Katowicach (druk IV/97): 
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- radny Bogusław Śmigielski, Przewodniczący Sejmiku – czy jest potrzebne 

wprowadzenie ? … Nie widzę takiej potrzeby ! Kto z Państwa Radnych ma 

propozycję obsadzenia tego stanowiska ? …  

 

- radna Maria Potępa – [z miejsca, poza nagraniem]. 

 

- radny Bogusław Śmigielski, Przewodniczący Sejmiku – Pan Radny Czesław 

Sobierajski dzisiaj przed sesją zgłaszał chęć obsadzenia tego stanowiska ze 

strony PiS-u, stąd oczekuję tej kandydatury… 

 

- radny Czesław Sobierajski – [z miejsca, poza nagraniem]. 

 

- radny Bogusław Śmigielski, Przewodniczący Sejmiku – rozumiem ! W 

takim razie proponuję Radną Martynę Starc-Jażdżyk. Czy są jeszcze jakieś 

inne zgłoszenia ? … Czy Pani Radna wyraża zgodę ? … [tak] 

 

 

Głosowanie nad uchwałą: 

 

za   33 

przeciw  0 

wstrzym. 1 

 

 

15. Podjęcie uchwały w sprawie wyboru przedstawiciela Sejmiku 

Województwa Śląskiego do Regionalnej Rady Ochrony Przyrody 

(druk IV/94): 
 

- radny Bogusław Śmigielski, Przewodniczący Sejmiku – czy jest potrzebne 

wprowadzenie ? … W imieniu klubu radnych PO chciałem zgłosić na to 

stanowisko Pana Prof. Karola Węglarzego. Czy jeszcze są inne zgłoszenia ? 

Pana profesora nie ma, zwolnił się, niestety ma problemy zdrowotne … czy 

kto chciałby zabrać głos w tym punkcie ? … Nie ma ! 

 

Głosowanie nad uchwałą: 

 

za   37 

przeciw  0 

wstrzym. 0 
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16. Podjęcie uchwały w sprawie powołania w skład Rady Śląskiego 

Oddziału Wojewódzkiego Narodowego Funduszu Zdrowia (druk 

IV/95): 
 

- radny Bogusław Śmigielski, Przewodniczący Sejmiku – tutaj był wniosek ze 

strony Pana Wojewody i WKDS-u dotyczący Pana Leszka Marażewskiego. 

Czy ktoś chce zabrać głos w tym punkcie ? 

 

- radny Wiesław Maras – chciałbym zwrócić uwagę na jeden fakt, że Sejmik 

już w tej sprawie wyrażał swoją opinię trzykrotnie i w dalszym ciągu Pan 

Wojewoda zgłasza to samo nazwisko, czyli po raz czwarty. W związku z 

powyższym, aby już Sejmiku nie narażać proponowałbym aby ten punkt zdjąć 

całkowicie z porządku obrad i nie rozpatrywać go merytorycznie. 

 

- radny Bogusław Śmigielski, Przewodniczący Sejmiku – informuję Państwa, 

że aby przegłosować to zgodnie z wolą Pana Radnego trzeba 25 głosów. 

 

- Marszałek Adam Matusiewicz – ja nie będę się różnił w swym głosie z tym 

co powiedział Pan Radny Maras. Chciałbym doprecyzować, że chodzi o 

wycofanie punktu z porządku obrad. Ja przyznaję, że jest to też moja osobista 

prośba wynikająca z tego, że tej sprawie miałem okazję jeszcze parę miesięcy 

temu przyglądać się z drugiej strony. Pan Marażewski jest zdaje się 

rekomendowany przez Prezydium WKDS. Jest to osoba, która bierze udział w 

pracach WKDS, jest tam niezwykle aktywna, lubiana i ceniona przez 

wszystkie strony WKDS. Mimo tego, że jest przedstawicielem pracodawców, 

to jest również w tym zakresie popierany przez stronę związkową. Tym, 

niemniej na dzisiejszym spotkaniu konwentu dowiedziałem się o pewnych 

okolicznościach, które powodowały, że radni w poprzedniej kadencji tego nie 

przegłosowali. Przyznaję, że one były dla mnie całkowicie nowe. Myślę, że 

warto by się było z tym zapoznać i przełożenie tego na kolejną sesję nie 

stanowiłoby problemu i mogłoby sprawę w sposób polubowny, i z taką pełną 

informacją dla wszystkich radnych, załatwić. 

 

- radny Bogusław Śmigielski, Przewodniczący Sejmiku – czy są jeszcze 

jakieś głosy ? … traktuję to jako wniosek formalny. W zasadzie powinniśmy 

go od razu głosować, ale Pan Marszałek ma zawsze prawo do głosu. 

 

Głosowanie nad zdjęciem projektu uchwały z porządku obrad: 

 

za   37 

przeciw  0 

wstrzym. 0 
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17. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia rezolucji dotyczącej 

podjęcia działań zmierzających do utworzenia Funduszu Ochrony 

Zabytków Przemysłowych (druk IV/96): 
 

- radny Bogusław Śmigielski, Przewodniczący Sejmiku – czy jest potrzebne 

wprowadzenie ? … Nie widzę ! Czy ktoś chciałby zabrać głos w tym 

punkcie ? … Nie widzę ! 

 

Głosowanie nad uchwałą: 

 

za   37 

przeciw  0 

wstrzym. 0 

 

 

18. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia Województwa Śląskiego 

do Europejskiego Ugrupowania Współpracy Terytorialnej 

„TRITIA” z ograniczoną odpowiedzialnością (druk IV/103): 
 

- radny Bogusław Śmigielski, Przewodniczący Sejmiku – czy jest potrzebne 

wprowadzenie ? … Nie widzę ! Poproszę przedstawiciela Komisji Współpracy 

Zagranicznej i Integracji Europejskiej o przedstawienie opinii. 

 

- radny Piotr Zienc – w dwóch turach, bo w piątek i dzisiaj, komisja uzyskała 

satysfakcjonujące odpowiedzi co pozwoliło na jednogłośne, pozytywne 

zaopiniowanie projektu uchwały. 

 

- radny Bogusław Śmigielski, Przewodniczący Sejmiku – czy ktoś chce 

zabrać głos w tym punkcie ? … Nie widzę ! 

 

Głosowanie nad uchwałą: 

 

za  37 

przeciw 0 

wstrzym. 0 

 

 

19. Interpelacje, zapytania, wnioski, oświadczenia radnych: 
 

- radny Jan Kawulok – zwracam się w sprawie planowanej modernizacji drogi 

wojewódzkiej Kubalonka – Istebna. Tam się nie da już w tej chwili przejechać 
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i jest to dla niektórych mieszkańców jedyne połączenie. Natomiast na 

zebraniach sołeckich padła informacja, że ta sytuacja jest bardzo wstydliwa. 

Cieszę się, że Prezydent Bronisław Komorowski często bywa na Zameczku i 

niedawno wieźli go do Jaworzynki bocznymi leśnymi drogami, ponieważ nie 

udało się jechać tą główną drogą i goście zagraniczni biorący udział w tej 

delegacji też byli wiezieni innymi podobnymi drogami. Panie Marszałku ! 

Bardzo proszę o informację na temat planowanych prac remontowych, 

modernizacyjnych (myśmy na ten temat spotykali się z Panem Marszałkiem). 

Bardzo proszę, aby wydział ds. dróg przedstawił taką informację. Nie 

ukrywam, że samo zabezpieczenie tej trójwsi jeśli chodzi o dojazd karetki jest 

niesamowicie utrudniony. Bardzo proszę o informacje i podjęcie działań. 

 

- radna Bożena Borys-Szopa – jako były minister Kancelarii Prezydenta Lecha 

Kaczyńskiego, a także jako radna Województwa Śląskiego, które straciło w 

katastrofie dwie bardzo ważne osoby w życiu politycznym, chciałam złożyć 

oświadczenie. W pierwszą rocznicę katastrofy samolotu rządowego pod 

Smoleńskiem, radna Sejmiku Województwa Śląskiego oddaje hołd wszystkim 

uczestnikom tego tragicznego lotu, w którym zginęło 96 osób, na czele z parą 

prezydencką – Prezydentem Rzeczypospolitej Polskiej Lechem Kaczyńskim 

oraz jego małżonką Marią Kaczyńską. Chylę moją głowę przed polską elitą 

polityczną, wybitnymi urzędnikami i przedstawicielami wojska, kościołów, 

kultury, sportu, działaczami opozycji demokratycznej, przedstawicielami 

organizacji społecznych oraz osobami pomagającymi w organizacji tej wizyty, 

którzy zginęli w katastrofie odbywając podróż do miejsca ludobójstwa tysięcy 

naszych rodaków. Myślami obejmuję w szczególności osoby związane z 

województwem śląskim, które znalazły się wśród ofiar katastrofy. Jesteście dla 

nas bohaterami, których zawsze będziemy pamiętać. Dziękuję bardzo. Żałuję, 

że to oświadczenie nie jest oświadczeniem całego Sejmiku. 

 

- radny Zbyszek Zaborowski – chciałem oświadczyć, że klub Sojuszu Lewicy 

Demokratycznej solidaryzuje się z treścią oświadczenia Pani Radnej Borys-

Szopy. To jedna sprawa, ważna dla nas wszystkich. Dalej rzecz związana z 

interpelacją do Pana Marszałka – Pan Radny Kawulok przedstawił sytuację 

drogi z Kubalonki do Istebnej i dalej do Jaworzynki. To faktycznie karygodne 

dziury. Nie widziałem takich dziur na żadnej drodze wojewódzkiej. Natomiast 

chciałbym podnieść kwestię przeciągającego się remontu drogi krajowej do 

Wisły, jeżeli on jest niezbędny. Ta droga jest zamknięta dla ciężarówek i 

ciężarówki jeżdżą na Cieszyn drogą wojewódzką, i ja obawiam się, że ta 

droga, która z wyjątkiem pierwszego 1,5 km, została niedawno 

wyremontowana i zmodernizowana, niedługo znowu będzie nadawać się do 

modernizacji. Więc trzeba podjąć działania – i to jest niezbędne jak mówię – 

przyspieszające decyzje GDDKiA dotyczące remontu wiślanki, żeby te 

ciężarówki zdjąć z tej naszej węższej drogi wojewódzkiej. 
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- radny Michał Wójcik – powrócę do oświadczenia Pani Minister, Pani Radnej 

Bożeny Borys-Szopy. Mam taką propozycję żebyśmy jednak, jeżeli jest to 

możliwe, bo w każdym momencie możemy porządek obrad rozszerzyć – 

nawet w tym momencie, żeby jednak przyjąć tą uchwałę. Tam nie ma nic 

takiego, co by mogło kogokolwiek urazić. Wierzcie mi Państwo, ja wczoraj 

wieczorem byłem u pani Krystyny Bochenek na jej grobie i nie może nas 

polityka podzielić. My się kompromitujemy dzisiaj. To co się rano stało… ale 

wszystko można uzdrowić, uszanować. Więc mam taką propozycję i zwracam 

się do szefa klubu Platformy Obywatelskiej, żeby jednak zakończyć te nasze 

dzisiejsze obrady taką uchwałą, żeby pokazać, że w tym wyjątkowym 

momencie potrafimy mówić jednym głosem. 

 

- radny Bogusław Śmigielski, Przewodniczący Sejmiku – proszę Państwa 

wczoraj też byłem w wielu miejscach, gdzie czciliśmy i oddawaliśmy hołd 

tym osobom, które zginęły tragicznie pod Smoleńskiem. Jakby nie widziałem 

naszych kolegów radnych. 

 

- radna Martyna Starc-Jażdżyk – jako radna Sejmiku Województwa 

Śląskiego jak najbardziej solidaryzuję się z oświadczeniem, które zostało 

przeczytane przez Panią Radną Borys-Szopę. Nie widzę najmniejszego 

problemu w stworzeniu takiej uchwały. Natomiast prosiłabym, aby ona 

powstawała wspólnie. Tylko tyle w odniesieniu do tego, co Pan Sobierajski 

zrobił rano. 

 

- radny Czesław Sobierajski – do Pani Radnej. Nie wiem czy Pani dobrze 

słyszała. Ja przedstawiłem tekst z grubsza uzgodniony na konwencie. Te 

zdania skreśliłem i powiedziałem – powołajmy zespół, żeby on był wspólny. 

Tak powiedziałem i nic ponadto. I nie było takiej woli. 

 

- radny Bogusław Śmigielski, Przewodniczący Sejmiku – ogłaszam 5 minut 

przerwy … zwołuję klub Platformy Obywatelskiej. 

 

[przerwa w obradach] 

 

- radny Bogusław Śmigielski, Przewodniczący Sejmiku – proszę komisję 

skrutacyjną o policzenie czy mamy dostateczną ilość osób na sali … tak… 

wznawiam obrady Sejmiku po przerwie. Czy ktoś chce jeszcze zabrać głos w 

punkcie interpelacje, zapytania ? … Nie ma ! Chciałem wnieść do porządku 

obrad uchwałę w sprawie uczczenia pamięci ofiar katastrofy lotniczej pod 

Smoleńskiem … Czy ktoś chce zabrać głos w tym punkcie …[głos z sali, poza 

nagraniem]…czyli w treści będzie: przedstawicielami Rodzin Katyńskich, 

wojska, kościołów, kultury, sportu, działaczami opozycji demokratycznej, 
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przedstawicielami organizacji społecznych oraz osobami pomagającymi w 

organizacji tej wizyty, którzy zginęli w katastrofie, odbywając podróż do 

miejsca ludobójstwa tysięcy naszych Rodaków… Czy to jest akceptowane ? … 

Jeśli nie ma więcej uwag wprowadzamy ten punkt do porządku obrad. 

 

Głosowanie nad wprowadzeniem do porządku obrad projektu uchwały 

dotyczącego przyjęcia oświadczenia w sprawie uczczenia pamięci ofiar 

katastrofy lotniczej pod Smoleńskiem: 

 

za   36 

przeciw  0 

wstrzym. 0 

 

 

Głosowanie nad uchwałą w sprawie uczczenia pamięci ofiar katastrofy lotniczej 

pod Smoleńskiem: 

 

za   36 

przeciw  0 

wstrzym. 0 

 

 

- radny Bogusław Śmigielski, Przewodniczący Sejmiku – chciałem, zanim 

zamknę sesję, złożyć Państwu życzenia zdrowych, spokojnych świąt … W 

maju, przypominam, są dwie sesje. Jedna sesja 6 maja razem z Sejmikiem 

Opolskim. Zaproszenia zostaną do Państwa wysłane. Tam jest również projekt 

rezolucji, który został przekazany do klubów. Mam nadzieję, że 

Przewodniczący Sobierajski przekazał Państwu ten projekt, koledzy z 

Platformy ten projekt będą znali i koledzy z SLD. Jutro spotykam się 

Przewodniczącym Sejmiku z Opola ażebyśmy do końca uzgodnili rezolucję, 

która ma być. Ta sesja uroczysta jest poświęcona 90. rocznicy wybuchu III 

powstania śląskiego … Zamykam VII sesję…  

 

 

20. Zamknięcie sesji Sejmiku – godz. 13
30

. 


